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Rada Gminy w Białej Podlaskiej 

Protokół 

II Sesja w dniu 28 maja 2024 r. 

Miejsce posiedzenia: zespół dworsko-parkowy w Grabanowie z siedzibą w Wilczynie 31 

Obrady rozpoczęto 28 maja 2024 o godz. 11:00, a zakończono o godz. 13:40 tego samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków 

Obecni: 

1. Jarosław Abramowski 
2. Dariusz Gromadzki 
3. Maciej Hawryluk 
4. Bartłomiej Koszołko 
5. Ilona Łupawka 
6. Marcin Onisiewicz 
7. Justyna Paszkiewicz 
8. Marta Piotrowska 
9. Dariusz Plażuk 
10. Mieczysław Popławski 
11. Marek Sawczuk 
12. Dawid Skraburski 
13. Tomasz Stępniewski 
14. Tomasz Wołowik 
15. Tomasz Zazula 

 
Oraz: 

1. Konrad Gąsiorowski – Wójt Gminy Biała Podlaska 
2. Adam Olesiejuk – Zastępca Wójta Gminy Biała Podlaska 
3. Grażyna Majewska – Sekretarz Gminy 
4. Krzysztof Radzikowski – Skarbnik Gminy 
5. Agnieszka Borodijuk – Dyrektor GOK 
6. Marlena Makaruk – Kierownik GOPS 
7. Janusz Hodun – Prezes GZK 
8. Arkadiusz Drąg – kierownik ref. Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
9. Czesław Pikacz – radny Powiatu Bialskiego 
10. Przemysław Bałut – kancelaria prawna 
11. media lokalne 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Maciej Hawryluk otworzył II sesję Rady Gminy Biała Podlaska IX 
kadencji, przywitał radnych, Wójta Gminy wraz z kierownictwem oraz gości przybyłych na sesję. Na 
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podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że w obradach bierze udział 15 radnych, co stanowi 
wymagane quorum. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad, stwierdził, że wszyscy otrzymali w zaproszenie 
na II sesję wraz z porządkiem obrad i projektami uchwał. Zapytał czy ktoś chce złożyć wniosek o zmianę 
porządku obrad. Wobec braku uwag poddał pod głosowanie porządek obrad w przedstawionym brzmieniu. 

Głosowano w sprawie 

Ustalenie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

3. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji został wyłożony do wglądu w biurze rady oraz 
opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy w Białej Podlaskiej. Dodał, że nie 
wpłynęły żadne uwagi i wnioski, w związku z czym poddał go pod głosowanie w przedstawionym 
brzmieniu. 

Głosowano w sprawie 

Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 
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Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

4. Informacja o sposobie załatwienia interpelacji radnych. 

Wobec braku interpelacji Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

5. Informacja z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami. 

Wójt Gminy – Pan Konrad Gąsiorowski przedstawił informację z działalności między sesjami. Omówił 
działalność Gminnego Ośrodka Kultury, imprezy kulturalne, poinformował o przyszłych wydarzeniach 
kulturalnych, w tym o dożynkach gminnych, zachęcił do uczestnictwa w imprezach organizowanych przez 
GOK oraz w rywalizacji „rowerowa stolica Polski”. Szczegóły imprezy oraz zasady działania aplikacji 
przedstawiła Pani Agnieszka Borodijuk – Dyrektor GOK. Poinformował zebranych, że nie będzie omawiał 
szczegółowo każdej wydanej decyzji i streszczał pracę poszczególnych referatów, bo nie o to chodzi. Dodał, 
że sprawozdanie będzie się tyczyło najważniejszych wydarzeń i decyzji, a ostatnio najważniejszym 
wydarzeniem był odbiór dworku w Wilczynie, dzięki czemu można było tutaj zorganizować sesję rady 
gminy. Omówił pokrótce programy realizowane przez gminę oraz inwestycje, a także działalność 
poszczególnych referatów i jednostek organizacyjnych. Omówił działania podjęte w celu wzruszenia decyzji 
o warunkach zabudowy dla fermy drobiu. Poinformował o wpłynięciu wniosku o wydłużenie godzin pracy 
punktów przedszkolnych. Zawiadomił o nowych godzinach pacy urzędu i poradach prawnych dla 
mieszkańców gminy. 

6. Informacja z działalności Przewodniczącego Rady Gminy w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Maciej Hawryluk poinformował o działaniach, które podjął, aby sesje 
mogły odbywać się w Dworku w Wilczynie, podziękował radnemu Tomaszowi Wołowikowi za pomoc. 
Nawiązał do wybierania składów komisji stałych rady gminy, przypomniał o dniu samorządowca.  

7. Sprawozdanie z Realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2023. 

Sprawozdanie przedstawiła Pani Grażyna Majewska – Sekretarz Gminy. Scharakteryzowała działalność 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Białej Podlaskiej, omówiła zadania jakimi się 
zajmuje, przedstawiła środki wydatkowane na funkcjonowanie komisji. Poinformowała, że w 2023 r. 
skierowano na leczenie odwykowe 23 osoby i złożono 15 wniosków do sądu o wszczęcie postępowania 
w sprawie zastosowania obowiązku poddania się leczeniu w zakładzie lecznictwa odwykowego 

8. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Gminy Biała Podlaska z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023 r.” 
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Sprawozdanie przedstawiła również Pani Grażyna Majewska. Omówiła współpracę finansową oraz 
pozafinansową z organizacjami pozarządowymi. Przedstawiła zebranym wydatki w 2023 r. dotyczące strefy 
upowszechniania kultury – 15 tys. zł oraz strefę upowszechniania kultury fizycznej – również 15 tys. zł na 
realizację zadań wyłonionych w otwartym konkursie. Pokrótce omówiła oferty, które wpłynęły. Zaznaczyła, 
że organizacje społeczne odgrywają coraz większą rolę w działaniach samorządu. 

9. Podjęcie uchwały Nr II/5/2024 w sprawie powołania komisji stałych Rady Gminy Biała Podlaska. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały, wymienił składy osobowe poszczególnych 
komisji stałych rady gminy, przygotowane na podstawie zgłoszeń otrzymanych przed sesją, zapytał radnych 
o ewentualne uwagi oraz o zgodę na przynależność do składu komisji. 

Głosowano w sprawie 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji stałych Rady Gminy Biała Podlaska. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

10. Podjęcie uchwały Nr II/6/2024 w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej. 

Projekt uchwały przedstawił również Przewodniczący Rady Gminy. Przedstawił skład osobowy, 
przygotowany na podstawie zgłoszeń otrzymanych przed sesją. 

Głosowano w sprawie 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 
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Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

11. Podjęcie uchwały Nr II/7/2024 w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Projekt uchwały omówił pan Maciej Hawryluk – Przewodniczący Rady Gminy. Przedstawił skład osobowy 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, przygotowany na podstawie zgłoszeń otrzymanych przed sesją.  

Głosowano w sprawie 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

12. Podjęcie uchwały Nr II/8/2024 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bialskiemu. 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Gminy – Pan Krzysztof Radzikowski. Poinformował, że Powiat Bialski 
zwrócił się z prośbą o realizację wspólnego przedsięwzięcia, jakim jest budowa chodnika przy drodze 
powiatowej Sitnik – Łukowce. Dodał, że udział gminy w zadaniu został określony na poziomie 123.975,30 
zł, w związku z czym konieczne jest podjęcie stosownej uchwały w celu realizacji tej inwestycji w 2024 r. 

Głosowano w sprawie 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bialskiemu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne 

ZA (15) 

Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

13. Podjęcie uchwały Nr II/9/2024 w sprawie zmian budżetu na 2024 rok. 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy. Zaznaczył, że radni dostali projekt uchwały w sprawie zmian 
budżetu wraz ze szczegółowym uzasadnieniem. Zapytał, czy radni życzą sobie zreferowania szczegółowo 
zmian, czy ma przedstawić tylko 3 autopoprawki zaistniałe już po wysłaniu materiałów radnym. 
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Maciej Hawryluk zauważył, że istotne jest przedstawienie 
poszczególnych zmian budżetu, a nie tylko tych 3.  

Głos zabrał Wójt Gminy – Pan Konrad Gąsiorowski. Zauważył, że największe kontrowersje  wzbudza jedna 
techniczna zmiana, czyli zapisy dotyczące zadań z programu Polski Ład. Zaznaczył, że mieszkańcy wybrali 
radnych i wójta, aby stali na straży budżetu gminy, żeby nie doprowadzić do sytuacji, w której można utracić 
dofinansowanie. Dodał, że zmiana podyktowana jest tylko i wyłącznie tym, że na część dróg nie mamy 
przygotowanej dokumentacji technicznej oraz kosztorysowej, której brak uniemożliwia na chwilę obecną 
przeprowadzenia przetargów. Zaznaczył, że zmiana ta zapewnia możliwość przeprowadzenia przetargów 
i pisząc wniosek celowo nie zawarto w nim żadnej nazwy drogi, a projekt zakłada budowę i rozbudowę 
infrastruktury drogowej oraz infrastruktury technicznej na terenie Gminy Biała Podlaska. Dodał, że nigdy 
na etapie pisania wniosku do Premiera RP nie były wyszczególniane nazwy dróg. Zaznaczył, że zostawienie 
w budżecie takiego zapisu naraża gminę na ryzyko utracenia dofinansowania. Przybliżył zebranym 
procedurę przetargową i jeszcze raz wytłumaczył dlaczego konieczne są zmiany w budżecie w kwesƟi 
zapisów na inwestycje z Polskiego Ładu. Zaprosił radnych na spotkanie 5 czerwca br. aby wspólnie 
zdecydować na jakie drogi będą wydatkowane środki z Polskiego Ładu.  

Przewodniczący Rady Gminy podsumował wypowiedź Wójta – zaznaczył, że należy usunąć z budżetu 
konkretne wypunktowanie ulic, tak, aby mieć większą elastyczność i żeby nie była zagrożona realizacja 
projektu. Zaprosił do dyskusji. 

Radny Tomasz Wołowik wymienił wykreślone z budżetu drogi, zauważył, że zagrożone są tylko 2 drogi, 
na które nie ma projektu technicznego: w Grabanowie i w Wilczynie.  Wójt dodał, że również Jaźwiny 
i Terebela nie mają projektu. Radny Wołowik zarzucił, że radni nie mają wiedzy na temat istniejących 
projektów, a muszą zadecydować o wykreśleniu wszystkich inwestycji. Wójt kolejny raz wytłumaczył, 
że albo wykreślamy nazwy dróg albo ryzykujemy utratę 10 mln zł dofinansowania. Dodał, że nie jest 
to ryzyko, a pewność. Przypomniał o spotkaniu 5 czerwca, poinformował, że referat inwestycji prowadzi 
rozmowy z projektantami. Radny Tomasz Wołowik zapytał czy jeśli do 5 czerwca będą projekty na drogi, 
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to czy jest pewność, że znajdą się one w przetargach, które prawdopodobnie będą ogłoszone pod koniec 
czerwca. Wójt odparł, że nie ma jego zapewnienia, a 5 czerwca będzie spotkanie z radnymi i wspólnie 
uzgodnią, które drogi będą wytypowane do finansowania z Polskiego Ładu. Dodał, że żadne przepisy nie 
wymagają szczegółowego wpisywania dróg do programu i było to zrobione na potrzeby kampanii 
wyborczej. Wywiązała się dyskusja na temat dróg przeznaczonych do remontu. Wójt poinformował 
o innych programach budy dróg, do których gmina będzie przystępowała, poinformował również, że rada 
gminy stworzy Plan Budowy Dróg, dokument, w którym radni sami określą jakie drogi chcą zrobić w swoich 
okręgach, w jakiej kolejności i w jakiej technologii.  

Przewodniczący Rady zaproponował, aby przed spotkaniem 5 czerwca zebrały się poszczególne komisje 
i przedyskutowały kwesƟę wyboru dróg do budowy z programu Polski Ład.  

Wywiązała się po raz kolejny dyskusja na temat wykreślenia konkretnych dróg z budżetu i zapewnienia, 
że w przypadku wykonania projektów technicznych, zostaną sfinansowane. Przewodniczący poruszył 
kwesƟę okresu ważności dokumentacji na poszczególne drogi. Dodał, że wyborcy wybrali swoich radnych 
i to teraz oni będą decydować o kolejności budowy dróg. 

Radny Marcin Onisiewicz przypomniał zebranym, że uchwalono w poprzedniej kadencji budżet, w którym 
znalazły się drogi bez dokumentacji. Dodał, że gmina ma 45 miejscowości, poprosił o uczciwe rozwijanie 
wszystkich miejscowości. Zaznaczył, że poszerzanie dróg już istniejących jest niemoralne w stosunku 
do miejscowości, które nie mają żadnych dróg.  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Skarbnika o zreferowanie kolejnych zmian. 

Skarbnik przedstawił kolejne zmiany wynikające z podzielenia płatności na rok 2024 i 2025 i są to zmiany 
głównie porządkowe. Zgłosił 3 autopoprawki: zwiększenie dochodów i wydatków zgodnie z  decyzjami 
Wojewody Lubelskiego. Dodał, że nie wpływa to na wynik budżetu. 

Radny Marek Sawczuk zauważył, że w budżecie znalazły się 3 projekty dróg za 125 tys. zł – 2 w Porosiukach 
i 1  w Sławacinku Starym. Wysunął propozycję, aby zaczekać z tymi projektami do spotkania z radnymi, 
kiedy ma być ustalona kolejność budowy dróg. 

Wójt Gminy odpowiedział, że nie są to nowe postępowania, tylko postępowania, które nie doszły 
do skutku, ponieważ zamiary finansowe były za małe. Dodał, że środki na te postępowania były 
zabezpieczone na poprzedniej sesji, natomiast po otwarciu ofert na część z nich zabrakło środków, 
ponieważ były to środki z funduszu sołeckiego i szkoda by było, aby fundusz sołecki przepadł. Poprosił 
również radnych aby zachęcali swoich sołtysów do przeznaczania funduszu na wykonanie dokumentacji 
technicznej dróg i chodników.  

Radny Marek Sawczuk zarzucił, że nie jest wyszczególnione, że 75 tys. zł dokłada się do funduszu 
sołeckiego. 

Wójt odparł, że nie wszystkie inwestycje są wykonywane z udziałem funduszu sołeckiego, a wielokrotnie 
dokładano z budżetu gminy do inwestycji gdzie funduszu zbrakło.  

Przewodniczący Rady zauważył, że plan budowy dróg ułatwi radnym zadanie. 

Radny Tomasz Wołowik zapytał kiedy będą ogłaszane postępowania przetargowe. Wójt odparł, że 6 
czerwca. Wywiązała się dyskusja na temat przetargów. 
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Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 20 minutową przerwę na obrady Komisji Budżetu i Finansów. 

Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady i sprawdził quorum. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Pan Dariusz Gromadzki przedstawił pozytywną opinię 
w sprawie zmian budżetu gminy na 2024 r. 

Głosowano w sprawie 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu na 2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (12) 

Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Mieczysław Popławski, Dawid Skraburski, Tomasz 
Stępniewski, Tomasz Zazula 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Dariusz Plażuk, Marek Sawczuk, Tomasz Wołowik 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

14. Podjęcie uchwały Nr II/10/2024 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Gminy. Zaznaczył, że zmiany wynikają z przesunięcia i zmiany 
harmonogramu zadań inwestycyjnych, część środków będzie wydatkowanych w 2025 r. Dodał, że dodano 
przedsięwzięcie - sporządzenie planu ogólnego, gdzie całość środków wcześniej była zaplanowana na 2025 
r. ale wynika konieczność podzielenia płatności na dwie części na 2024 r. 200 tys. zł  i 2025 r. 300 tys. zł. 

Radny Dariusz Plażuk zapytał czy rozstrzygnięty jest przetarg na wykonanie planu ogólnego. 

Wójt odpowiedział, że pracujemy nad ogłoszeniem przetargu i ukaże się ona lada dzień.  

Radny Plażuk stwierdził, że jest to więc wartość szacunkowa. 

Wójt poinformował, że wzięto pod uwagę koszt planu w Terespolu, zaplanowano środki z „górką” i liczy 
na to, że wystarczą. Dodał, że istnieje projekt, który refinansuje ten wydatek w kwocie 300 tys. zł. 

Głosowano w sprawie 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Wyniki głosowania 
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ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

15. Interpelacje radnych. 

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie interpelacji. 

Radny Dariusz Plażuk zgłosił problem zalegania zdemontowanych z kotłowni w przedszkolu zbiorników na 
gaz. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę, że interpelacje powinny być składane tylko i wyłącznie na 
piśmie, wobec czego ta wypowiedź będzie się tyczyła pkt 16. Wolne wnioski i zapytania, do którego 
przechodzimy. 

16. Wolne wnioski i zapytania. 

Wójt obiecał załatwić sprawę zbiorników bez zbędnej zwłoki. 

Radny Marek Sawczuk zauważył, że panuje susza i jest problem z ciśnieniem wody, ponieważ mieszkańcy 
popołudniami podlewają trawniki. Dodał, że jest to bardzo duży problem, zwłaszcza dla hodowców bydła, 
które trzeba napoić. Zaproponował, aby rada gminy wprowadziła regulacje dotyczące podlewania 
trawników. Przekazał również prośbę mieszkańców Grabanowa o sprawdzenie sprawności hydrantów 
przeciwpożarowych, które są uszkodzone. 

Wójt Gminy odniósł się do wypowiedzi w sprawie ciśnienia wody, przyznał, że faktycznie jest to duży 
problem, poprosił radnych aby zastanowić się nad wprowadzeniem zakazu podlewania trawników wodą 
z wodociągów, tak jak w innych częściach Polski. Jeśli chodzi o ciśnienie wody w wodociągach i hydranty 
poprosił Pana Janusza Hoduna – Prezesa Gminnego Zakładu Komunalnego o wypowiedź. 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Maciej Hawryluk zaproponował, aby zebrała się Komisja Infrastruktury, 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska i zbadała problem. Zapytał, czy rada chce ad hoc zająć się przygotowaniem 
regulacji odnośnie podlewania trawników.  

Wywiązała się krótka dyskusja na temat podlewania. Zdecydowano o uświadamianiu mieszkańców w  tej 
kwesƟi. Przewodniczący zaproponował zebranie się Komisji Infrastruktury i zaproszenie na obrady radnych 
z okręgów, gdzie występuje problem niskiego ciśnienia. Poprosił o zajęcie się tą kwesƟą przed kolejną sesją, 
czyli przed 18 czerwca. 
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Głos zabrał Pan Janusz Hodun – Prezes GZK. Wyraził zdziwienie niskim ciśnieniem wody w miejscowościach 
takich jak Kaliłów czy Husinka, ponieważ od 25 listopada 2023 r., po wykonaniu modernizacji, do 5 
miejscowości Woskrzenice Duże, Woskrzenice Małe, Hola, Husinka i Kaliłów woda dostarczana jest z ujęcia 
w Roskoszy. Obiecał sprawdzić rozbiory wody, poziom ciśnienia, które można spokojnie podnieść na 4-4,5 
atmosfery, aby zwiększyć ciśnienie w sieci oraz poziom w zbiornikach. Dodał, że podobny problem 
występuje w miejscowości Cełujki, która zasilana jest z ujęcia w Sworach. Scharakteryzował gminne ujęcia 
wody. Omówił problem na osiedlu Relax, gdzie jest sieć prywatna. Zaznaczył, że należy zmodernizować 
ujęcie w Worońcu i stamtąd podać wodę na Styrzyniec. Przedstawił problemy w zasilaniu miejscowości 
przestarzałą instalacją oraz nakreślił plan jak usprawnić zaopatrzenie w wodę i jakie zastosować 
technologie. Zaznaczył, że najważniejsze jest wybudowanie nowego ujęcia w miejscowości Porosiuki czy 
Jaźwiny, tak aby spiąć gminne ujęcia w pętlę, aby w razie awarii zapewniona byłą dostawa wody. Podjął 
również kwesƟę wydawania warunków na dostawę wody i duże rozbiory wody, zwłaszcza w dużych 
miejscowościach zasilanych w wodę z miasta, gdzie na końcu miejscowości ciśnienie jest niskie. 

Radny Bartłomiej Koszołko jako projektant sieci wodociągowych zawnioskował o stworzenie planu rozwoju 
sieci i modernizacji gminnych wodociągów, analogicznie do planu budowy dróg. Zaproponował 
wprowadzenie obostrzeń jeśli chodzi o deweloperów, którzy budując sieć zwiększają wartość 
nieruchomości czerpiąc z tego zysk, a mieszkańcy mają problem. Zaproponował, aby sieci były budowane 
w odpowiedniej technologii i przekazywane do mienia komunalnego, aby gmina miała nad tym jakąś 
kontrolę. Przychylił się do propozycji Prezesa GZK, aby spiąć sieć w pętlę.  

Radna Marta Piotrowska zaproponowała wykonanie planu kanalizacji, aby było kompleksowo. 

Przewodniczący Rady Gminy zasugerował, aby Komisja Infrastruktury opracowała krótkoterminowe 
rozwiązanie problemu, ale żeby pomyślała też o rozwiązaniu długofalowym.  

Radny Dariusz Plażuk zwrócił się z pytaniem do prezesa GZK odnośnie ustaleń na poprzednich sesjach, 
co z odbiorem używanej odzieży od mieszkańców. Zapytał również co z odwiertem w Sitniku pozostałym 
po browarze, może dało by się go wykorzystać.  

Pan Janusz Hodun poinformował, że zlecił już wykonanie koncepcji rozwoju kanalizacji i wodociągów 
w gminie. Omówił szczegóły techniczne. Dodał, że posłuży ona również inwestycjom, aby nie ponosić 
kosztów naprawy studzienek czy hydrantów przy równaniu czy odśnieżaniu. 

Odniósł się również do odbioru odzieży używanej i opracowania harmonogramu odbioru, zostawił to do 
przedyskutowania. 

Radny Tomasz Wołowik zapytał o terminy wyborów sołeckich. 

Wójt poinformował, że zgodnie z ustawą wybory sołeckie odbywają się w ciągu 6 miesięcy od wyborów 
wójta. Przedstawił wstępne terminy wyborów sołtysów, poprosił, aby przeprowadzić wybory sołtysów już 
po wakacjach, aby nikogo nie wykluczać z możliwości brania w nich udziału.  

Radny Tomasz Wołowik zaprosił wszystkich na gminny dzień dziecka w Wilczynie 9 czerwca. Zaprosił 
również do zgłaszania się do gry w siatkówkę.  

Radny Tomasz Stępniewski poinformował o złożeniu pisma do Marszałka Województwa Lubelskiego 
o wybudowanie ścieżki rowerowej od Białej Podlaskiej do Dubowa. Zwrócił się z prośbą do Wójta o tą 
inwestycję. Wójt odparł, że jest to od dawna wyczekiwana inwestycja i że pochyli się nad tą propozycją, 
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ponieważ jest ona w interesie mieszkańców gminy. Dodał, że wójtowi gminy Łomaz również powinno na 
tym zależeć. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dariusz Gromadzki zwrócił się z prośbą do Prezesa GZK o omówienie 
sytuacji spółki oraz prognozy na przyszłość w kontekście świadczonych usług i kosztów, jakich w związku 
z tym mieszkańcy mogą oczekiwać. 

Pan Janusz Hodun zauważył, że w grudniu ubiegłego roku miasto Biała Podlaska wprowadziło nową, bardzo 
wysoką taryfę za wodę (skok o 84% w mieście, ścieki prawie 90%), co uderza również w naszych odbiorców. 
Przypomniał, że przed podwyżką gmina płaciła miastu 2,83 zł neƩo za m3  wody, natomiast teraz płacimy 
4,57 zł, a sprzedajemy po 3,49 zł bruƩo za metr3. Jeśli chodzi o ścieki to płaciliśmy 4,90 zł neƩo, a teraz 
8,80 zł. Zaznaczył, że 53% wody kupujemy od miasta, ale to się zmieni po przełączeniu 5 miejscowości do 
ujęcia gminnego (40 tys. m3). Dodał, że wystąpiono do regulatora, czyli Wód Polskich o zatwierdzenie 
nowej taryfy i zatwierdzenie pozwolenia wodo-prawnego o zwiększenie poboru wód z ujęcia w Roskoszy. 
Zaznaczył, że zakup wody to nie polityka a matematyka, dodał, że wskaźnik będzie wysoki w pierwszym 
roku, potem będzie spadek. Omówił taryfy narzucone przez miasto. Zauważył, że należy zmienić proporcje 
zakupu wody i modernizować własne ujęcia, aby nie finansować mieszkańców miasta.  Podsumowując 
stwierdził, że rok zamknie się stratą około 400 tys. zł. 

Przewodniczący Rady Gminy zaapelował do radnych, aby w czasie wakacji zorganizowali spotkania 
z sołtysami i mieszkańcami celem przedyskutowania jakie działania w okręgu są dla mieszkańców 
najważniejsze w kontekście utworzenia planu budowy infrastruktury gminnej. Dodał, że mimo 
planowanych wyborów nowych sołtysów warto skorzystać z doświadczenia obecnych, zaznaczył, 
że stworzenie takiego dokumentu pozwoli uniknąć w przyszłości sporów odnośnie kolejności wykonywania 
poszczególnych inwestycji, ponieważ będą one wykonywane zgodnie z planem. Przypomniał również 
o harmonogramie sesji, które mają się odbywać w pierwsze wtorki miesiąca, zaznaczył, że kolejna sesja 
wyjątkowo odbędzie się 18 czerwca, tak, aby zrobić wakacyjną przerwę, ale to również jest wtorek. Dodał, 
że jeśli wystąpi pilna potrzeba zwołania sesji, to również będą się one odbywać w najbliższy możliwy 
wtorek. Zwrócił się z prośbą do radnych o sprawdzanie poczty służbowej, na którą wysyłane 
są zawiadomienia o sesjach. Omówił zasady komunikacji z radnymi, na które radni przystali. 

Pani Grażyna Majewska zwróciła uwagę, że są mieszkańcy gminy, którzy mieszkają przy drogach 
powiatowych. Poprosiła o ujęcie tych dróg w planie rozwoju infrastruktury i opracowanie form współpracy 
z powiatem. 

Przewodniczący Rady Gminy przyznał, że jest to bardzo cenna uwaga, zwrócił się do radnych, aby pamiętali 
o drogach powiatowych, które można ująć w planie rozwoju. 

Wywiązała się dyskusja na temat inwestycji wykonywanych w partnerstwie ze Starostwem. 

Radny Bartłomiej Koszołko wystąpił z propozycją, aby przeanalizować na jakie drogi są już wykonane 
projekty, ponieważ one przepadają. Pozwoli to stwierdzić, które inwestycje są priorytetowe. 

Radny Tomasz Wołowik zapytał czy porozumienie ze Starostą odnośnie budowy dróg jest aktualne. 

Potwierdzono. 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie nieformalne w przedmiocie organizacji sesji rady 
gminy w dworku w Wilczynie. Radni jednogłośnie poprzez podniesienie ręki zagłosowali 
za organizowaniem sesji w Wilczynie. 

 

17. Zamknięcie obrad. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim za udział 
i zamknął obrady II sesji IX kadencji Rady Gminy Biała Podlaska. 
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Przygotowała: Maja Fila 


